



SİRKÜLER

Sayı:2017/10

Tarih:01.02.2017



2017 YILI VERGİDEN İSTİSNA YURTIÇI VE YURTDIŞI HARCIRAH TUTARLARI

Realite Yeminli Mali Müşavirlik A.Ş.
2000 Evler Mah. 76078 Sk.
Fonte İşmerkezi A Blok 5/1 / 801
Postakodu:01200 Seyhan/ADANA
Tel : +90 322 459 84 63
Fax : +90 322 459 84 66



Gelir Vergisi Kanunu'nun 24/2'nci maddesinde yer alan;

“Harcırah Kanunu kapsamı dışında kalan müesseseler tarafından idare meclisi başkanı ve üyeleri ile denetçilerine, tasfiye memurlarına hizmet erbabına (Harcırah Kanununa tabi olsun olmasın her türlü sözleşmeli personel dahil) verilen gerçek yol giderlerinin tamamı ile yemek ve yatmak giderlerine karşılık verilen gündelikler Gelir Vergisinden istisnadır. (Bu gündelikler aynı aylık seviyesindeki Devlet memurlarına verilen gündeliklerden fazla ise veya Devletçe verilen gündeliklerin en yüksek haddini aşarsa, aradaki fark ücret olarak vergiye tabi tutulur.)”

hükmü uyarınca çalışanlara verilen gündeliklerin belli bir tutara kadar olan kısmı ücret olarak gelir vergisinden istisna edilmektedir. İstisna tutarı, verilen gündeliğin aynı aylık seviyesindeki devlet memuruna verilen tutarla kıyaslama yapılmak suretiyle belirlenmektedir. Devlet memurlarına verilen yurt içi gündelik tutarları Bütçe Kanunu'yla, yurt dışı gündelik tutarları ise Bakanlar Kurulu kararıyla belirleniyor ve bu tutarlar özel sektörde çalışanlar için de vergiden müstesna harcırah tutarını belirliyor.

1) Yurtiçi Harcırah Tutarları

01 Ocak 2017 – 30 Haziran 2017 dönemi için;

2017 Yılı Merkezi Yönetim Bütçe Kanunu'nun eki H-cetveliyle belirlenen tutarlar çerçevesinde, personele yurt içi seyahatler nedeniyle ödenen harcırah gündeliğinin 57,50 liralık kısmı gelir vergisinden istisna.

(Maaş Katsayısı: 0,096058 - Taban Aylık Katsayısı: 1,503595)	
Brüt Aylıklar (TL)	Vergiden Müstesna Gündelikler Tutarı (TL)
2.416,15 ve daha fazlası	57,50
2.398,86 ila 2.416,14	48,25
2.187,53 ila 2.398,85	45,00

1.918,57 ila 2.187,52	42,25
1.591,49 ila 1.918,56 TL	37,25
1.591,48 TL' ve daha aşağısı	36,25

Yukarıdaki tabloda gösterilen aylık brüt tutarlara, ilgililerin hizmet sürelerine göre kıdem aylıkları ayrıca ilave edilecektir.

2) 2017 Döneminde Yurt Dışı Gündeliklerinin Hesaplanmasında Esas Alınacak Cetvel

20.01.2017 tarihli Resmi Gazete'de yayımlanan 2016/9715 sayılı Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti'ne Yapılacak Yolculuklarda Verilecek Gündeliklere Dair Karar yayımlanmıştır. Söz konusu Kararda yurt dışı gündelik tutarlarına ilişkin cetvele de yer verilmiştir.

Buna göre, brüt aylık tutarı **2.416,15 TL**'den fazla olan çalışanlar için **1 Ocak 2017 - 30 Haziran 2017** döneminde uygulanacak olan gelir vergisinden istisna yurt dışı gündelik tutarları aşağıdaki gibidir. Tutar gidilen ülkeye göre değişiyor. KKTC'ye yapılacak yolculuklar için ise tutar 150,60 TL olarak belirlenmiştir.

Gündelik Tutarlar	
A.B.D. (A.B.D. Doları)	182
Almanya (Euro)	164
Avustralya (Avustralya Doları)	283
Avusturya (Euro)	166
Belçika (Euro)	161
Danimarka (Danimarka Kronu)	1.238
Finlandiya (Euro)	148
Fransa (Euro)	160
Hollanda (Euro)	156
İngiltere (Sterlin)	115
İrlanda (Euro)	155
İspanya (Euro)	158
İsveç (İsveç Kronu)	1.359
İsviçre (İsviçre Frangı)	283
İtalya (Euro)	152
Japonya (Japon Yeni)	31.405

Kanada (Kanada Doları)	244
Kuveyt (Kuveyt Dinarı)	50
Lüksemburg (Euro)	161
Norveç (Norveç Kronu)	1.193
Portekiz (Euro)	155
Suudi Arabistan (Suudi A. Riyali)	617
Yunanistan (Euro)	158
Kosova (Euro)	123
Diğer AB Ülkeleri (Euro)	127
Diğer Ülkeler (A.B.D. Doları)	157

